
1 
 

Rada Miejska Gminy Osieczna 

  

P R O T O K Ó Ł  NR 88.2023 

 

wspólnego posiedzenia: Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska, Komisji Rewizyjnej, Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, oraz Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy Osieczna  

w dniu 24 stycznia 2023 roku 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie.  

2. Odczytanie porządku obrad.  

3. Zaopiniowanie wniosku Komendanta Miejskiej Policji w Lesznie o możliwości 

sfinansowania zakupu samochodu dla policji. 

4. Wolne głosy i wnioski. 

5. Zakończenie obrad. 

  

 

 

Ad. 1. Otwarcie. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Otworzył wspólne posiedzenie komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna. 

Powitał wszystkich członków komisji oraz gości Pana Krzysztofa Nowaka Komendanta 

Miejskiego Policji w Lesznie, Pana Burmistrza oraz Panią protokolantkę.  

We wspólnym posiedzeniu komisji uczestniczy 15 (piętnastu) Radnych. 

Lista obecności członków wspólnego posiedzenia komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna                   

w dniu 24 styczna 2023 r. stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Ad. 2. Odczytanie porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Odczytał porządek obrad: 

1. Otwarcie.  

2. Odczytanie porządku obrad.  

3. Zaopiniowanie wniosku Komendanta Miejskiej Policji w Lesznie o możliwości 

sfinansowania zakupu samochodu dla policji. 

4. Wolne głosy i wnioski. 

5. Zakończenie obrad. 

Uwag nie zgłoszono - Przewodniczący obrad stwierdził, że komisje będą obradowały według 

przedstawionego powyżej porządku obrad. 

Ad. 3. Zaopiniowanie wniosku Komendanta Miejskiej Policji w Lesznie o możliwości 

sfinansowania zakupu samochodu dla policji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Oddał głos Panu Komendantowi. 

Komendant Miejski Policji w Lesznie Pan Krzysztof Nowak: 

Podziękował, za możliwość dzisiejszego spotkania.  

Powiedział, że pojawiła się możliwość zmiany Rewiru Dzielnicowych na Posterunek Policji,       

w związku z czym (mając przyzwolenie Pana Burmistrza i Pana Przewodniczącego Rady) 
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wystosował taki wniosek. Komendant Wojewódzki Policji w Poznaniu wniosek ten 

zaakceptował i przekazał do Komendanta Głównego Policji w Warszawie, który zezwolił na 

likwidację zespołu dzielnicowych, którzy w ramach tej zmiany będą pracować w powstałym 

posterunku. Dodatkowo w Gminie przybędzie na stałe czterech policjantów. 

Obiekt w którym znajduje się Rewir Dzielnicowych w Osiecznej należy do Skarbu Państwa                  

i jest w zarządzie Policji. W Komendzie Wojewódzkiej w Poznaniu opracowywany jest Plan 

Inwestycyjny – plan modernizacji tego budynku. Następnie ta dokumentacja zostanie 

przekazana do Komendy Głównej, aby wygospodarowała środki finansowe.  

Pan Komendant zwrócił się z prośbą o zabezpieczenie środków w budżecie Gminy,                               

aby (w odpowiednim momencie) wspomóc w sfinansowaniu zakupu radiowozu. Wspomniał,                     

że podczas wstępnej rozmowy z Panem Burmistrzem zaproponował kwotę 200.000 zł.  

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Zapytał, czy zakupiony radiowóz będzie służył, jako drugi pojazd dla osieckiej jednostki.   

Komendant Miejski Policji w Lesznie Pan Krzysztof Nowak: 

Odpowiedział, że tak.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Zadała pytanie, ilu łącznie będzie policjantów w osieckim posterunku. 

Komendant Miejski Policji w Lesznie Pan Krzysztof Nowak: 

Odpowiedział, że ośmiu. 

Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Dopytał, czy Posterunek będzie czynny 24 godziny na dobę. 

Komendant Miejski Policji w Lesznie Pan Krzysztof Nowak: 

Odpowiedział, że przy ośmioosobowym składzie to nie jest możliwe. 

Każdego policjanta obowiązuje 40 godzinny tydzień pracy.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Wspomniał, że wspólnie z Panem Przewodniczącym podpisał się pod wnioskiem o powstanie 

Posterunku zamiast funkcjonującego dziś Rewiru. Podziękował Panu Komendantowi                             

za przedstawienie sytuacji. Powiedział, że dzisiejsze spotkanie ma na celu to, by Państwo Radni 

wyrazili opinię, czy możemy dalej w tej sprawie procedować.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Przyznał, że z przyjemnością podpisał się pod tą inicjatywą i że kiedyś ubolewał nad tym,                       

że działalność posterunków została okrojona. 

Powiedział, że w kontekście wcześniej zadawanych pytań, próbuje się dowiedzieć, tego                                

co społeczność dostanie w zamian - Pan Komendant powiedział, że posterunek nie będzie 

czynny całodobowo – aktualnie w Osiecznej jest czterech policjantów, ma być osiem. Obsada 

policjantów zwiększy się o 100% jak to będzie wyglądać.    

Komendant Miejski Policji w Lesznie Pan Krzysztof Nowak: 

Odpowiedział, że dla bezpieczeństwa zakłada się służbę dwuosobową, pod uwagę również 

trzeba wziąć taką prozaiczną rzecz jak urlopy, szablonu nie ma – może to różnie wyglądać                          

w poszczególnych miesiącach czy dniach.  

Dodał, że grafiki uzależnione będą od wiedzy na temat planowanych wydarzeń w Gminie.  

Zwiększona liczba policjantów na pewno przyniesie wymierną korzyć.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zapytał, czy w naszym Powiecie będzie więcej takich zmian, czy dotyczy to tylko naszej 

Gminy. 

Komendant Miejski Policji w Lesznie Pan Krzysztof Nowak: 

Odpowiedział, że takie zmiany dotyczą także Gminy Włoszakowice.    
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Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dopytał, o termin realizacji tej zmiany. 

Komendant Miejski Policji w Lesznie Pan Krzysztof Nowak: 

Powiedział, że nie będzie próbował określić terminu, gdyż nie zależy to od niego.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że jak deklarujemy chęć pomocy, to ta deklaracja ma ograniczony czas.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Wtrącił, że jeżeli Wysoka Rada wyda pozytywną opinię, deklaracja będzie na ten rok                                   

i będziemy cierpliwie czekać na decyzję od Pana Komendanta.  

Komendant Miejski Policji w Lesznie Pan Krzysztof Nowak: 

Obiecał, że będzie się przypominał w Komendzie Głównej, aby było to jak najszybciej 

zrealizowane.    

 

Salę obrad opuścił Pan Radny Zbigniew Forszpaniak i Robert Jaraczewski. 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Powiedziała, że nie ma wątpliwości, co do słuszności tego przedsięwzięcia.  

Zwiększy to bezpieczeństwo w naszej Gminie.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Podziękował za informacje i udzielone odpowiedzi. Zaproponował, aby przegłosować wniosek 

Pana Komendanta. Zapytał, kto z członków komisji jest za pozytywnym zaopiniowaniem 

możliwości sfinansowania zakupu samochodu dla policji.  

W głosowaniu udział wzięło 13 członków komisji. 

Wyniki głosowania: za – 13, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

Wniosek Komendanta Miejskiego Policji o możliwości sfinansowania zakupu samochodu dla 

policji został jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowany. 

Komendant Miejski Policji w Lesznie Pan Krzysztof Nowak: 

Podziękował, za oddane głosy. 

Ad. 4. Wolne głosy i wnioski. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Zapytał, kto chciałby zabrać głos w tym punkcie. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Rozpoczął dyskusję odpowiadając na pytanie zadane przez Pana Przewodniczącego Romana 

Lewickiego podczas wcześniejszego posiedzenia. 

Burmistrz przedstawił przedłożony wniosek Dyrektora Muzeum Wiatraków i Rolnictwa                  

Pana Jarosława Jankowskiego dotyczący remontu dwóch zabytkowych wiatraków w Osiecznej 

- jadąc od Leszna pierwszego oraz drugiego, tj. Franciszka i Józefa Adama. 

Z kosztorysu wynika, że na koszt wykonania pełnej dokumentacji projektowej dotyczącej obu 

wiatraków – przewidziana jest kwota 20.000 zł. 

1) Na remont Franciszka przewidziano: wymianę gontu na dachu za 77.300 zł, wymianę 

uszkodzonych śmigieł w kwocie 125.450 zł, naprawę i konserwację wału skrzydłowego 

za 8.370 zł, odbudowę galerii i schodów wejściowych za 28.880 zł. 

2)  Na remont Józefa Adama przewidziano: wymianę gontu na dachu w kwocie 77.300 zł, 

wymianę uszkodzonych śmigieł 125.450 zł, naprawę koła palecznego i uzupełnienie 

ubytków za 8.900 zł oraz odbudowę galerii i schodów wejściowych w kwocie 28.350 zł. 
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Jak sumujemy wartości dotyczące przewidywalnych kosztów otrzymamy kwotę 500.000 zł. 

Burmistrz dodał, że po otrzymaniu dotacji odbędzie się postępowanie przetargowe i poznamy 

rzeczywisty koszt.  

 

Posiedzenie komisji opuścił Komendant Miejski Policji w Lesznie Pan Krzysztof Nowak.  

 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Zaproponował termin kolejnej sesji Rady Miejskiej, na dzień 9 lutego br.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zaakceptował tę propozycję. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Informował, że został ogłoszony przetarg i wyłoniono wykonawcę na zadanie pn.: „Budowa 

ujęcia wody na terenie Gminy Osieczna w miejscowości Frankowo”. Będą tam odwiercone 

dwie studnie. Wpłynęły dwie oferty. Tańsza z nich opiewa na kwotę 539.508,16 zł, druga na 

747.908,31 zł, ponieważ obie oferty spełniają formalne wymagania, będziemy podpisywać 

umowę z Firmą Usługowo-Produkcyjno-Handlowa Karol Płaczek z Leszna, która przedstawiła 

ofertę korzystniejszą.  

Następnie Burmistrz przedstawił pakiet zadań, o które wnioskuje Gminny Zakład Komunalny. 

GZK zawnioskowało o: 

1) zakup używanego, małego samochodu dostawczego, 

2) zakup nowego ciągnika z elementami przystawkowymi, 

3) instalację fotowoltaiczną.  

Jeżeli chodzi o pierwsze dwa zadania szacujemy łączną kwotę około 450.000 zł,                                       

natomiast przewidywany kosztorysowy koszt realizacji inwestycji związanej                                 

z fotowoltaiką to 335.201,17 zł. 

4) remont przepompowni nieczystości płynnych z Kąkolewa do Osiecznej, tzw. Guliwera. 

Trwają przygotowania do dwóch remontów szkół w Świerczynie i w Osiecznej. W przypadku 

Zespołu Szkół w Świerczynie mówimy o remoncie posadzek, klatki schodowej i korytarzy 

przewidywana kwota to około 200.000 zł. Jeżeli chodzi o Zespół Szkół w Osiecznej Pan 

Burmistrz przekazał, że w najbliższy czwartek jest umówiony z Panią Dyrektor w celu 

uzgodnienia najbardziej potrzebnych zadań remontowych. 

Burmistrz zaproponował kolejne zadania do wprowadzenia w tegorocznym budżecie oraz 

zadania, które wymagają zabezpieczenia wyższych środków, by można było je zrealizować: 

1) przewidywany wzrost wynagrodzeń nauczycieli w związku z projektem 

Rozporządzenia Ministra Edukacji i Nauki, wg. wyliczeń Centrum Usług Wspólnych 

na te działania w skali roku będziemy potrzebować kwoty rzędu około 650.000 zł, 

2) inwestycję infrastrukturalne: 

a) rozbudowa sieci wodociągowej, w tym: 

− budowa sieci wodociągowej na Stanisławówce w Osiecznej, w części 

osiedla gdzie nie zostały jeszcze pobudowane drogi, 

− budowa ok 28 m sieci wodociągowej w Grodzisku, 

− budowa sieci wodociągowej w Kąkolewie na ulicy Poziomkowej, 

− wystąpiliśmy do wyboru ofert na wykonanie map do celów 

projektowych pod wodociąg, który połączy ujęcie wody we Frankowie 

z siecią kąkolewską, 

b) rozbudową kanalizacji sanitarnej, w tym: 

− budowa sieci kanalizacji w Kąkolewie na ulicy Poziomkowej, 

− projektujemy sieć kanalizacji sanitarnej w Wojnowicach, ul. Chabrowa 

jeśli będzie taka szansa to będziemy tę sieć również budować, 

− budowa sieci kanalizacji na odcinku 28 m w Grodzisku, 
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c) budowa przenośnej wiaty magazynowej na działce w sąsiedztwie SKR.  

W tym roku postaramy się wykonać konserwację boisk sportowych o nawierzchni sztucznej. 

Zbliżają się jubileuszowe 35. Dni Osiecznej, na ten moment mamy przewidziany występ 

Elektrycznych Gitar, ale mamy pomysł by zaprosić jeszcze jedną gwiazdę.  

Na zakończenie Burmistrz poinformował, że na zaproponowane zadania łącznie potrzebna 

będzie kwota około 10.000.000 zł. Pieniądze zabezpieczone zostaną ramach naszej nadwyżki 

budżetowej.    

Burmistrz powiedział, że podejmie próbę, aby na budowę farm fotowoltaicznych w pięciu 

lokalizacjach wziąć pożyczkę częściowo umarzalną z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w kwocie około 2.000.000 zł. W tej sprawie jutro uda się                  

do WFOŚiGW w Poznaniu.    

 

Posiedzenie komisji opuściła Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Renata Helińska.  

 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysła Skowronek: 

Zapytał, o kwotę remontu przepompowni Guliwer. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że jeszcze nie zna tej kwoty. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysła Skowronek: 

Zapytał o długość inwestycji dotyczącej wodociągu, który połączy ujęcie wody we Frankowie 

z siecią kąkolewską, 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Powiedział, że nie zna takich szczegółów, ale będzie to kilka kilometrów.      

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dopytał o inwestycję wodociągową na Stanisławówce, dlaczego Pan Burmistrz powiedział,                   

że zrobimy wodociąg, ale tylko w części gdzie nie zrobiliśmy dróg. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Wyjaśnił, że tam już jest wodociąg. Tam jest osiedle Pana Nowackiego, który wykonał                              

to w ramach naszych wspólnych rozmów. Natomiast druga część, tj. od ulic, które są już 

utwardzone w stronę Grodziska nie posiada jeszcze wody - więc mówimy o tych miejscach. 

Woda będzie na całym obszarze Stanisławówki.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zapytał o działkę przy SKR, w kontekście budowy przenośnej wiaty – czy jest to brak woli 

sprzedaży i szukania kupca na tę działkę. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że wiele razy mówił o tym, że w najbliższym okresie nie ma planów, aby 

sprzedać tę działkę.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dopytał Pana Burmistrza, co by zrobił, gdyby za pół roku pojawił się inwestor chcący kupić tę 

działkę.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że np. wtedy będzie można wiatę zdemontować i przenieść ją w inne miejsce. 

W tej chwili jest to miejsce najbardziej optymalne do posadowienia tej wiaty.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że ta działka perspektywicznie przygotowana jest pod inwestora. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Potwierdził, mówiąc, że perspektywicznie tak.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
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Na zakończenie przypomniał swoją opinię na temat wydawania publicznych pieniędzy,                          

na koncerty. W opinii Przewodniczącego szkoda wydawać na Dni Osiecznej dziesiątki tysięcy 

złotych – jest za skromniejszymi obchodami.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że wobec tego nie zapraszamy topowych zespołów na Dni Osieczna, które nie 

są jubileuszowe. Teraz będziemy obchodzić 35. Dni Osiecznej i występuje do Wysokiej Rady 

takie rozwiązanie.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak: 

Powiedział, że jest odmiennego zdania niż Pan Przewodniczący i bardzo lubi uczestniczyć                      

w tego typu koncertach. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że ma świadomość tego, że wielu ludzi się z tego ucieszy.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Powiedział, że mamy jedno stanowisko Pana Przewodniczącego, więcej głosów sprzeciwu                   

nie widzi, więc rozumie, że może kontraktować i zapraszać zespoły. 

Ad. 5. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Z powodu wyczerpania porządku obrad zamknął wspólne posiedzenie komisji Rady Miejskiej 

Gminy Osieczna. 

 

 

 

       Protokołowała         Przewodniczący  

                                                             Komisji Budżetu, Gospodarki,                                                                                      

Rolnictwa i Ochrony Środowiska         

     Marta Skorupka        

                   

        Jarosław Glapiak 


